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Schriftelijke vragen over windenergie in de haven 

 

     Rotterdam, 7 april 2014 

 

Geacht college, 

 

Het kabinet heeft deze week definitief 11 gebieden aangewezen waar windmolens mogen 

komen, met een totaal vermogen van 5715 megawatt. Het kabinet heeft als doel om in 

2020 minimaal 6.000 megawatt aan windenergie op te wekken op land én in de Nederlandse 

binnenwateren. Dat betekent dat er nog extra locaties gezocht moeten worden voor 

minimaal 285 megawatt. Afhankelijk van het type windmolen gaat het om maximaal zo’n 

140 exemplaren. 

 

Het kabinetsbesluit is voor Zuid-Holland geen grote verrassing. De provincie heeft in 2009 in 

het Klimaat- en Energieakkoord al getekend voor 720 megawatt aan vermogen. Daar is in 

de Ontwerp-structuurvisie ‘Windenergie op land’ nu tien megawatt extra bijgekomen, ofwel 

vijf kleine windmolens. Naast de 730 megawatt op land wil Zuid-Holland nog eens minimaal 

270 megawatt opwekken met een windpark vlak voor de kust. De provinciale ambitie van 

1.000 megawatt in 2020 uit de Nota 'Energiebeleid in uitvoeringsperspectief' (uitgewerkt in 

de Nota Wervelender) staat daarmee fier overeind. De ontwikkeling van het zogenoemde 

nearshore-park voor de kust van de Tweede Maasvlakte staat momenteel echter in de 

ijskast, doordat het HbR en het Rotterdamse college zich niet willen committeren aan dit 

windpark van Eneco. GroenLinks betreurt dit, maar het staat de ambitie voor windvermogen 

op land niet in de weg. 

 

De Rotterdamse haven is in omvang het grootste zoekgebied van Nederland voor de 

plaatsing van windturbines. De gemeente Rotterdam is gedelegeerd initiatiefnemer namens 

de provincie om locaties te ontwikkelen. GroenLinks-wethouder Rik Grashoff heeft in 2009 

namens de gemeente Rotterdam het convenant ‘Realisatie Windenergie in de Rotterdamse 

haven’ ondertekend, waarin is afgesproken dat het aantal megawatts op openbaar terrein 

minimaal groeit naar 301 in 2020. In beleidsstukken die daarna zijn verschenen – ook in de 

Ontwerp-structuurvisie ‘Windenergie op land’ - is het minimale vermogen uit het convenant 

nu de eind-ambitie geworden.  

 

GroenLinks vindt dit een grote gemiste kans, omdat het Havengebied veel meer potentie 

heeft. Het potentieel op openbaar terrein in de Rotterdamse havens is alleen al 383 

megawatt, blijkt uit een quick scan van Bosch & Van Rijn Consultants uit 2009. Daarnaast is 

in het convenant uit 2009 afgesproken dat naast de verdubbeling van het vermogen op 

openbaar terrein óók getracht zal worden om plaatsingsmogelijkheden op private terreinen 

van ondernemingen te benutten. GroenLinks constateert dat de ambitie sinds 2009 met 

slechts tien megawatt is toegenomen voor de hele provincie, terwijl voor de haven de 

minimale ambitie uit 2009 de norm is gebleven. Het lijkt alsof de verkenningen naar nieuwe 

kansrijke locaties in het havengebied niet serieus ter hand zijn genomen. 

 

Zoals gezegd heeft het kabinet een extra zoekopdracht voor 285 megawatt uitstaan om aan 

de gewenste 6.000 megawatt te komen voor heel Nederland. Wat GroenLinks betreft pakt 

Rotterdam de handschoen op door binnen één jaar de ambitie voor het havengebied met 

minimaal 100 megawatt op te schroeven. Handen uit de mouwen! 

 

Naar aanleiding hiervan hebben we de volgende vragen: 



1. Heeft u kennisgenomen van het kabinetsbesluit om de Rotterdamse haven formeel 

aan te wijzen als één van de elf concentratiegebieden voor het plaatsen van 

windmolens? 

2. Kunt u aangeven of u op koers ligt om het minimale aantal afgesproken megawatts 

(301) op openbaar terrein in het Rotterdamse havengebied te realiseren in 2020? 

3. Is het gelukt om alle kansrijke ‘groene locaties’ uit het onderzoek van Van Bosch & 

Van Rijn Consultants uiterlijk in 2011 vergund te krijgen, zoals afgesproken in het 

convenant? Zo nee, waarom niet? 

4. Zijn alle overige potentiële locaties uit de quick scan van Van Bosch & Van Rijn na het 

tekenen van het convenant nader onderzocht? Zo ja, kunt u verklaren waarom dit 

niet heeft geleid tot een positieve bijstelling van het aantal plaatsbare megawatts in 

het havengebied? 

5. Is uit de afgesproken rondgang van Deltalinq, HbR, de provincie en het RCI langs de 

Rotterdamse havenbedrijven interesse voortgekomen voor het plaatsen van 

windmolens op niet-openbaar terrein? Zo nee, waarom niet? Zo ja, om hoeveel extra 

vermogen gaat het, bovenop de gemaakte afspraken over het aantal megawatt op 

openbaar terrein?  

6. Wilt u alsnog een serieuze poging doen om het aantal kansrijke locaties op kavels van 

ondernemingen in kaart te brengen en deze locaties alsnog in ontwikkeling nemen?  

7. Wilt u de voorlopige minimale ambitie uit 2009 alsnog naar boven bijstellen door 

privéterreinen op te nemen in een toekomstig af te sluiten vervolgconvenant én door 

het aantal ontwikkellocaties dat is genoemd door Van Bosch & Van Rijn optimaal te 

benutten? Zo nee, waarom niet? 

8. Bent u bereid om aan het kabinet de toezegging te doen dat Rotterdam in het 

havengebied ter grootte van (minimaal) 100 megawatt invulling geeft aan de 

openstaande nationale zoekopdracht? 

9. Wilt u zich met de kennis van vandaag alsnog bestuurlijk committeren aan de 

ontwikkeling van een nearshore-windpark voor de kust van de Tweede Maasvlakte? 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Arno Bonte 


